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Katolícky svet vzrušila správa, že významný anglikánsky biskup konvertoval na katolicizmus. Michael Nazír-

Ali, anglikánsky emeritný biskup z anglického Rochestru, ktorý sa takmer stal arcibiskupom Canterbury, bol

na sviatok svätého Michala (29. septembra 2021) prijatý do katolíckej Cirkvi. Netreba pripomínať, že mnohí

katolíci boli z toho nadšení. Boli však aj takí, ktorí Nazírovu konverziu prijali negatívne, alebo boli na

rozpakoch.
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Kto bol znepokojený? Ak sú správy pravdivé, zdá sa, že niektorí vysokí vatikánski predstavitelia neprejavili

nadšenie nad tým, že Nazír „prekročil rieku Tiber“, pretože to považujú za „krok späť v ekumenizme“ a

myslia si, že Nazír-Ali nie je ten správny typ konvertitu.

Hoci sa tieto námietky môžu zdať bizarné a dokonca neuveriteľné, idú ruka v ruke s rastúcou náboženskou

ľahostajnosťou v katolíckej Cirkvi.

Ekumenizmus na katolíckej strane, začatý v 60. rokoch minulého storočia, bol úsilím stanoviť, čo spája

katolíkov s protestantmi a pravoslávnymi (a tiež, čo ich vzájomne rozdeľuje), ale nakoniec sa z neho stal

argument brániaci konverziám na katolicizmus. Zakúsili to mnohí katolícki konvertiti, keď sa ich kňazi

snažili snažili presvedčiť, aby nekonvertovali.

Konverzia osoby ako Nazír-Ali, ktorá zrejme verí v pravdy katolicizmu, je síce pre takto chápaný

ekumenizmus naozaj krokom späť, ale v očiach katolíckych veriacich je to dobrá vec.

Ďalších katolíkov správa o konverzii Nazír-Aliho úprimne zaskočila, a to až natoľko, že na ňu reagovali na

internete komentármi typu: „Ako môže niekto konvertovať k Cirkvi, ktorá o konverzie nestojí a

zdá sa, že sama sebe neverí?“ Cirkev je v stave úpadku a jej povesť je v troskách. Prečo by mal niekto za

takejto situácie chcieť konvertovať?

Toto tvrdia praktizujúci katolíci, nie antikatolícki protestanti! Prečo by však katolíci, ktorí veria, že Cirkev

má plnosť Pravdy, mali byť zaskočení, keď sa niekto rozhodne prijať túto Pravdu?
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Po prvé, mali by sme uznať, že tento postoj je prinajmenšom pochopiteľný. Veď Cirkev je v kríze až do

koreňov. Neustále sme bombardovaní zlými správami z každej úrovne Cirkvi, od miestnej farskej a diecéznej

kúrie až po Vatikán. Takéto zlé správy môžu mať kumulatívny účinok, pretože katolícku vieru si nakoniec

spájame so škandálmi, korupciou a kompromismi.

Z tohto dôvodu niektorí katolíci kritizujú médiá, ktoré často hovoria o škandáloch, korupcii a

kompromitácii. Títo katolíci, z ktorých mnohí to hovoria s tým najlepším úmyslom, tvrdia, že zameriavanie

sa na zlé správy ľudí odvádza od viery. Ale toto je postoj klerikála, nie katolíka. Problémy v Cirkvi existujú a

tí, ktorí o nich informujú, nie sú ich pôvodcami. Katolíci nesmú utekať pred pravdou, najmä keď táto

osvetľuje temnotu v Cirkvi.

Okrem toho som od mnohých katolíkov, vrátane konvertitov, počul, že priamy pohľad na škandály
Cirkvi im pomohol vo viere. Keď vidia, že aj iní katolíci si uvedomujú problémy Cirkvi a bojujú proti

nim, povzbudzuje ich to, pretože vedia, že nie sú sami. Chcú sa stať súčasťou nie sekty, ale Cirkvi, ktorá rieši

svoje problémy priamo a bez zlomyseľnosti.

To však nič nemení na skutočnosti, že tieto problémy majú vážny vplyv na svedectvo Cirkvi. Veď náš Pán

varoval, že človeku, ktorý spôsobí pohoršenie by bolo lepšie, keby mu zavesili mlynský kameň na krk a

ponorili ho do morskej hlbiny (porov. Mt 18,6).

Dnes je ťažké nájsť dôvod, prečo by sa človek mal stať katolíkom, keď sami katolícki predstavitelia odrádzajú

od konverzie svojimi škandalóznymi činmi aj otvorenými vyjadreniami.

Napriek tomu, teraz je ideálny čas na konverziu. Prečo? Po prvé preto, že každý čas je ideálny na to, aby sme

sa pripojili k Jedinej pravej Cirkvi. Náš Pán chce, aby sa každý človek pripojil k Jeho Cirkvi, a lepší čas ako

teraz, nemôže byť.

Ale je to dobrý čas na konverziu, pretože ak dnes vstúpite do Cirkvi, vstúpite do nej s otvorenými očami.

Viete, že má problémy, napriek tomu do nej vstupujete.

Keď som v 90. rokoch konvertoval na katolícku vieru, bol som jedným zo státisícov ľudí, ktorí v Amerike

každoročne konvertovali. Bolo to obdobie nádeje a optimizmu, aspoň na prvý pohľad. Pápež Ján Pavol II. bol

na vzostupe, významní konvertiti ako Scott Hahn a páter Richard John Neuhaus inšpirovali katolíkov aj

nekatolíkov a zdalo sa, že „problematické obdobie“ po II. vatikánskom koncile je na ústupe.



Samozrejme teraz, s odstupom času, vidíme, že sme ignorovali mnohé hlboké problémy, ktoré sa skrývali

pod týmto lesknúcim sa povrchom, predovšetkým škandál okolo sexuálneho zneužívania. Počul som

štatistiku (ktorú, musím sa priznať, som si nemohol overiť), že polovica konvertitov, ktorí sa v tomto období

stali katolíkmi, svoju vieru na najbližšiu Veľkonočnú vigíliu nasledujúceho roka už nepraktizovala. Podľa

mojich skúseností to však môžem potvrdiť. Príliš veľa ľudí, ktorí sa stali katolíkmi, si neboli vedomí

prítomnosti hriešneho ľudského faktora v Cirkvi.
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Dnes tomu už tak nie je. Ak sa TERAZ človek stane katolíkom, je prakticky vylúčené, aby nevedel o našej

„špinavej bielizni“. Nebude mať ružové okuliare a budúce škandály, hoci ho môžu (oprávnene) roztrpčiť,

nebudú pre jeho vieru takým katastrofálnym šokom, akým mohli byť pre moju generáciu konvertitov.

A je tu ešte jeden dôvod, prečo je teraz ideálny čas na obrátenie: dobro, ktoré sa nachádza v
katolíckej Cirkvi, je nekonečne väčšie ako zlo. Myslím doslova „nekonečne“.

Toto dobro sa začína sviatosťami. Vo sviatostiach človek jedinečným spôsobom prijíma nekonečnú Božiu

milosť. Tieto sviatosti NEEXISTUJÚ v Anglikánskej cirkvi, ani v žiadnej inej protestantskej denominácii.

Žiadny pápežský škandál, žiadny neverný biskup ani žiadne zneužívanie zo strany kléru nemôže tento dar

oslabiť.

Okrem toho, práve v katolicizme možno zažiť kresťanskú spiritualitu, ktorá sa vyvíjala a zdokonaľovala

počas dvoch tisícročí. To nám dáva možnosť nadviazať dôverný vzťah s naším božským Stvoriteľom.

Katolícka Cirkev má tiež plnosť pravdy, takže môžeme s istotou poznať správny spôsob života (a keď v tomto

úsilí zlyhávame, Cirkev nám dáva aj spôsob, ako sa vrátiť na správnu cestu).

Mohol by som pokračovať v tomto zozname dobrých vecí v katolíckej Cirkvi, až kým váš prehliadač

neskolabuje, ale nateraz prestanem.

Katolícka Cirkev má nekonečne vzácne poklady. Áno, je to pravda: tieto poklady sú často pochované pod

hromadou škandálov, korupcie a kompromisov. Poklady sú však stále k dispozícii pre tých, ktorí ich chcú

prijať, ako Michael Nazír-Ali.

Teraz je vskutku skvelý čas stať sa katolíkom.

Článok bol prebraný zo stránky crisismagazine.org.
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